
Protokół Nr XXXVIIl/2014 
z XXX.VIII sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego 

odbytej w dniu 25 marca 2014 roku 
w Starostwie Powiatowym w Krośnie, ul. Bieszczadzka 1 

rozpoczętej o godz. 8.30, a zakończonej o godz. 10.35 

Sesję otworzył obrady prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Krośnieńskiego 

Andrzej Krężałek. 
Sesję protokołowała Sylwia Kuźnar. 
W sesji uczestniczyło 22 Radnych wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w obradach udział wzięli: 
1. Jan Juszczak- Starosta Krośnieński. 
2. Andrzej Guzik - Wicestarosta Krośnieński. 
3. Jan Pelczar- Dyrektor - Etatowy Członek Zarządu Powiatu. 
4. Krystyna Kasza - Skarbnik Powiatu. 
5. Zdzisława Żywiec - Sekretarz Powiatu. 
6. Krzysztof Korzec -Komendant Miejski PSP w Krośnie. 
7. Jan Szwast- Z-ca Komendanta Miejskiego Policji w Krośnie. 
8. Naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego w Krośnie. 
6. Media. 

Przewodniczący Rady Powiatu powitał zaproszonych gości oraz Radnych, a następnie na podstawie 
listy obecności - /zał. Nr 1/ - stwierdził prawomocność obrad. 

W dalszej części przedstawił porządek obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego oraz 
poprosił o wniesienie ewentualnych zmian. 

W zw. z tym, iż nie wniesiono uwag do przedstawionego porządku sesji, Przewodniczący Rady 
Powiatu poddał go pod głosowanie. 

Radni jednomyślnie przyjęli porządek XXXV/II sesji. 

Punkt 5 porządku obrad - sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Krośnie za 
2013 rok oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa w powiecie krośnieńskim -
sprawozdanie przedstawił młodszy inspektor mgr. Jan Szwast /zał. Nr 2/. 
Podjął również temat nowo otwartego Komisariatu Policji w Jedliczu oraz podziękował za wsparcie 
finansowe udzielone dla Komendy Miejskiej Policji w Krośnie przez powiat krośnieński, jak 
również przez samorządy gminne. 

Pan Andrzej Dziugan zapytał, jak wygląda sytuacja, jeśli chodzi o przestępczość narkotykową wśród 
nieletnich. 

Pan Jan Szwast zwrócił uwagę, iż osoby nieletnie są z reguły ofiarami przestępstw narkotykowych. 
Policja dąży do tego, aby zatrzymać dealerów. Duża ilość narkotyków jest przywożona na nasz 
teren. 

Pan Stanisław Kenar z kolei podjął temat środków finansowych zaplanowanych na działania mające 
na celu utrzymanie porządku na stadionach /w wysokości 90 tys. zł/ oraz stwierdził, iż 

zabezpieczenie takiej kwoty na przedmiotowy cel jest wg Radnego nieuzasadnione, środki te można 
przeznaczyć na inne zadania. 

Pan Jan Szwast nadmienił, iż „my, jako Policja mamy zapobiegać tego typu zdarzeniom". Procedury 
określa Komenda Główna Policji. 
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Pan Kazimierz Krężałek poinformował o potrzebie skierowania patrolu policyjnego w okolice 
lotniska w Krośnie, ze względu na odbywające się tam nielegalne wyścigi motocyklistów. „Nie 
jestem za tym, żeby ich strasznie karać, lecz naruszają przepisy ruchu drogowego, żeby wiedzieli że 
nie są bezkarni na drogach". 

Jan Szwast wyjaśnił, iż Policja prowadzi tego typu akcje oraz postara się, aby były one 
organizowane systematycznie. Zwrócił również uwagę na koncepcję, która powstała w ostatnim 
czasie - chodzi o stworzenia miejsca, gdzie motocykliści będą mogli prezentować swoje 
umiejętności. 

Pan Andrzej Krężałek poprosił o wyjaśnienie okoliczności wystąpienia przestępstwa gospodarczego. 

Pan Jan Szwast poinformował, iż sytuacja taka może zaistnieć, gdy jeden podmiot oszukał inny 
podmiot gospodarczy lub osoby fizyczne. 

Realizując punkt 6 porządku obrad - sprawozdanie Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 
Pożarnej w Krośnie za 2013 rok oraz informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego 
i zabezpieczenia przeciwpowodziowego w powiecie krośnieńskim - sprawozdanie przedstawił 

st. bryg. mgr. Krzysztof Korzec /zał. Nr 3/. 

Pan Stanisław Kenar zwrócił uwagę, iż zarówno Komenda Miejska PSP w Krośnie, jak i jednostki 
OSP są wyposażane w coraz to nowocześniejszy sprzęt, z kolei nasze drogi są niekiedy zbyt wąskie, 
następnie zapytał, czy w zw. z tym nie wystąpiły sytuacje, w których akcja ratunkowa została 
utrudniona złym dojazdem? a także, czy PSP może podjąć w tym kierunku odpowiednie działania, 
mające na celu poprawę funkcjonalności dróg. 

Pan Krzysztof Korzec podkreślił, iż problem ten został zauważony również przez władze 

samorządowe. Stwierdził, iż takie sytuacje należy wziąć pod uwagę na etapie projektowania oraz, że 
nie pamięta sytuacji, kiedy akcja ratunkowa została utrudniona złym dojazdem, „w takich sytuacjach 
strażacy nie patrzą na sprzęt lecz priorytetem jest ratowanie zdrowia i życia". 

W punkcie 7 porządku obrad - sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla 
Miasta Krosna i Powiatu Krośnieńskiego za 2013 rok /zał. Nr 4/. 

Starosta wyjaśnił, że z uwagi na fakt, iż w dniu dzisiejszym obchodzimy Jubileusz 15 - lecia 
działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Krośnie oraz w zw. z tym, iż Radni wraz 
z materiałami na sesję otrzymali sprawozdanie mogąc z nim się odpowiednio wcześniej zapoznać, 
proponuje, aby w przypadku braku pytań, przystąpić do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. sprawozdania. 

W kolejnym punkcie 8 porządku obrad - sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego - przedstawiła Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw 
Społecznych p. Teresa Kuźniar /zał. Nr 5/. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Punkt 9 porządku obrad - sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Powiatu za I kwartał 
2014 roku-przedstawił p. Andrzej Krężałek /zał. Nr 6/. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Następny punkt 10 porządku obrad - informację z działalności Zarządu oraz realizacji uchwał Rady 
Powiatu i uchwał Zarządu Powiatu- przedstawił Starosta Krośnieński /zał. Nr 7/. 
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Starosta podjął również temat remontu mostu w Pastwiskach oraz poinformował, iż powiat sanocki 
wycofał się z realizacji inwestycji ze względu na brak środków finansowych. „Temat ten 
w chwili obecnej jest w zawieszeniu". 

Przystępując do realizacji punktu 11 porządku obrad - interpelacje i zapytania Radnych Powiatu 
Krośnieńskiego - w punkcie tym głos zabrali: 
1/ Pan Kazimierz Krężałek zwrócił uwagę na wyrwę powstałą k. stadionu w Kobylanach 

Iw kierunku na tzw. „Pałacówkę"/ na odcinku 1,5 m - kwestię tę Radny zgłaszał już wcześniej na 
sesji Rady Powiatu, a ostatnio został w tej sprawie „zaatakowany" na sesji gminnej przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Chorkówka. Następnie zwrócił się do Dyrektora - Etatowego 
Członka Zarządu Powiatu z prośbą o udzielenie odpowiedzi Panu Rogali w przedmiotowym 
temacie. 
Poinformował także o innym niebezpieczeństwie powstałym k. ronda, w miejscu tym woda 
„podmywa" teren. Dodał, iż bardzo często temat dróg powiatowych poruszany jest przez 
radnych gminnych, nie dostrzegając problemów zw. ze stanem dróg gminnych, 

21 Pan Kazimierz Gładysz z kolei zwrócił uwagę na potrzebę uzupełnienia oznakowania „koniec" 
i „początek" miejscowości Leśniówka oraz Faliszówki, jest to kolejna prośba Radnego, 

31 Pan Adolf Kasprzyk poinformował o potrzebie poprawy studzienek oraz wybrania rowów 
w !skrzyni przy ul. Słonecznej /tj. w ciągu drogi Nr 1972 !skrzynia - Haczów - Trześniów/. 

Kolejny punkt 12 a) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów zadań 
i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na realizację rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnienia osób 
niepełnosprawnych w powiecie krośnieńskim w 2014 roku - projekt uchwały przedstawił 

Wicestarosta. 
Poinformował, iż proponowany podział środków finansowych wynika z uzgodnień poczynionych 
pomiędzy PUP w Krośnie, a PCPR w Krośnie o przeznaczenie poszczególnych kwot na realizowane 
zadania. Środki przeznaczone na dofinansowanie WTZ są środkami odgórnie ustalonymi przez 
PFRON jako obligatoryjne. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Rodziny przedstawiła pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXVIll/254/2014 w sprawie 
określenia rodzajów zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnienia osób niepełnosprawnych w powiecie krośnieńskim w 2014 roku /ogółem 

głosujących - 21 Radnych, za - 21 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się - O głosów/, 
/zał. Nr 8/. 

Pan Kazimierz Krężałek podjął temat dofinansowania z PFRON-u, które wg Radnego dotyczy tylko 
jednego typu schorzenia, poprosił o wyjaśnienie sytuacji. 

Wicestarosta zwrócił uwagę, iż najczęściej bywa tak, że chorzy mają różne schorzenia sprzężone 
oraz, że w jednym przypadku może być to niesprawność ruchowa ale i też niepełnosprawność 
z innej dziedziny. 

Wypowiedź uzupełniła Pani Dorota Tomasiewicz, która zwróciła uwagę, iż nie ma problemu z tym, 
aby osoby chore np. „na głowę" i płuca otrzymał dofinansowanie. 
Każda osoba, która posiada orzeczony stopień niepełnosprawności, ma możliwość uzyskania 
odpowiedniego sprzętu np. pacjenci chorzy na płuca mają możliwość otrzymać dofinansowanie do 
sprzętu do leczenia bezdechu podczas snu, innym typem dofinansowania są np. aparaty słuchowe. 
„Jeśli ktoś jest chory na „głowę", jeśli chory jest „duch"" pacjenci posiadają możliwość otrzymania 
dofinansowania do turnusów rehabilitacyjnych. Osoby chore psychicznie mają również możliwość 
dofinansowania do zakupu sprzętu komputerowego. 
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W punkcie 12 b) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie 
środków na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia Warsztatów Terapii Zajęciowej lub jego 
dodatkowe doposażenie w 2014 roku- projekt uchwały przedstawił Wicestarosta. 
Poinformował, iż zgodnie z § 19 ust. 2 Rozporządzenia Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki 
Społecznej z dnia 25 marca 2004 roku w sprawie Warsztatów Terapii Zajęciowej, podmiot 
prowadzący WTZ może przeznaczyć 3 % środków na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia 
warsztatu lub dodatkowe doposażenie, jednakże aby to było możliwe, niezbędne jest wyrażenie 
zgody przez Radę Powiatu w przedmiotowym temacie. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Rodziny przedstawiła pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXVIII/255/2014 w sprawie 
wyrażenia zgody na przeznaczenie środków na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia 
Warsztatów Terapii Zajęciowej lub jego dodatkowe doposażenie w 2014 roku /ogółem 
głosujących - 22 Radnych, za -22 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymujących się- O głosów/, 
/zał. Nr 9/. 

Punkt 12 c) porządku obrad- podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2014 rok 
- projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu. 

Poinformowała, iż w planie dochodów dokonuje się zmniejszenia ogółem o kwotę 201 524,00 zł 
oraz zwiększenia o kwotę 268.178,00 zł. 

Dochody bieżące ulegają zwiększeniu w następujących działach: 
- obsługa długu publicznego, rozdział - rozliczenia z tytułu poręczeń i gwarancji udzielonych 

przez Skarb Państwa lub jednostkę samorządu terytorialnego - wpłaty z tytułu poręczeń 

i gwarancji, w tym należności uboczne o kwotę 252.878,00 zł, 
- pomoc społeczna - rozdział placówki opiekuńczo wychowawcze, otrzymane spadki, zapisy 

darowizny w postaci pieniężnej - dokonuje się zwiększenia o kwotę 15.300,00 zł, 

- w rozdziale 85218 - powiatowe centra pomocy rodzinie, otrzymane spadki, zapisy 
i darowizny w postaci pieniężnej - dokonuje się zwiększenia z tytułu darowizny o kwotę 
500,00 zł, 

- rozdziale 85295 - pozostała działalność, na otrzymane spadki, zapisy i darowizny w postaci 
pieniężnej - dokonuje się zwiększenia z tytułu darowizny o kwotę 4 500,00 zł. 

Natomiast zmniejszenia dochodów dokonuje się w dziale - różne rozliczenia, rozdział 75801 - część 

oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego - subwencje ogólne z budżetu 
państwa- dokonuje się zmniejszenia dochodów o kwotę 201.524,00 zł. 

Następnie Skarbnik poinformowała, iż wydatki ogółem zwiększono o kwotę - 66.654,00 zł 

w działach: 
- transport i łączność na usuwanie skutków klęsk żywiołowych - dokonuje się zwiększenia 

wydatków w kwocie 40.000,00 zł na wydatki majątkowe, inwestycje i zakupy inwestycyjne 
pozostałe, 

- gospodarka mieszkaniowa - gospodarka gruntami i nieruchomościami, na wydatki bieżące, 

wydatki jednostek budżetowych, wydatki zw. z realizacją ich statutowych zadań - dokonuje się 
zwiększenia wydatków w kwocie 11 354,00 zł, 

- pomoc społeczna - placówki opiekuńczo - wychowawcze, na wydatki bieżące, wydatki jednostek 
budżetowych, wydatki zw. z realizacja ich statutowych zadań - zwiększa się wydatki o kwotę 
10.300,00 zł, w rozdziale - powiatowe centra pomocy rodzinie, na wydatki bieżące, wydatki 
jednostek budżetowych, wydatki zw. z realizacją ich statutowych zadań - wydatki zostają 

zwiększone o kwotę 500,00 zł oraz w rozdziale - pozostała działalność - wydatki bieżące, 
świadczenia na rzecz osób fizycznych zwiększenia wydatków dokonuje się o kwotę - 4.500,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 
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Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXVIII/256/2014 w sprawie zmiany 
Uchwały budżetowej na 2014 rok /ogółem głosujących - 22 Radnych, za - 22 głosów, przeciw 
- O głosów, wstrzymujących się- O głosów/, /zał. Nr 10/. 

Następny punkt 13 porządku obrad- odpowiedzi na interpelacje i zapytania- głos zabrał Dyrektor
Etatowy Członek Zarządu Powiatu udzielając odpowiedzi: 
1/ Radnemu Kazimierzowi Krężałkowi - w kwestii zakupu barier - wyjaśnił, iż zgłosił tę kwestię 

Kierownikowi PZD, bariery energochłonne zostaną zakupione i zamontowane na wspomnianym 
odcinku. Następnie stwierdził, że kolektorowanie było by w tej sytuacji niekorzystne. 
Jeśli chodzi o skrzyżowanie w okolicy którego woda „wpłukuje" teren - jest to problem złożony, 
przy dużych opadach deszczu, kanał me wyłapuje wody. Dodał, że 

jego przebudowa jest skomplikowana. Kierownik PZD został zobowiązany do 
przeprowadzenia analizy. 
W kwestii udzielenia odpowiedzi Przewodniczącemu Rady Gminy p. Rogali - poinformował, że 

nastąpi to, dopiero wtedy, gdy kwestia ta zostanie przedłożona na piśmie, 
21 Kazimierzowi Gładyszowi - wyjaśnił, iż pracownicy PZD obecnie są na etapie wymieniany 

oznakowania oraz, że zostanie ono uzupełnione na odcinku zgłoszonym przez Radnego, 
31 Adolfa Kasprzyka - Dyrektor zwrócił uwagę, iż w obecnej chwili PZD przy wykonywaniu prac 

na drogach korzysta z pomocy więźniów dodał, iż zadanie to zostanie zrealizowane, jednakże 
prosi o szczegółowszą informację, co do miejsca. 

W punkcie 14 porządku obrad - wnioski i oświadczenia - głos zabrał Przewodniczący Rady 
Powiatu informując o zaproszeniu na turniej piłki nożnej halowej w Brzozowie, który odbędzie się 
w dniu 5 kwietnia br., jak również o pismach Kancelarii Prezydenta RP oraz Sejmu dot. Apelu Rady 
Powiatu Krośnieńskiego w sprawie sytuacji na Ukrainie, piśmie Ministerstwa Pracy i Polityki 
Społecznej w sprawie możliwości zaprezentowania modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego 
oraz obywatelskiego na sesji Rady Powiatu, piśmie p. Henryka Churzępy oraz p. Wojciecha 
Żurkiewicza /zał. od nr 11- do nr 16/. 

Następnie Starosta zaprosił wszystkich zgromadzonych na obchody rocznicowe Zbrodni Katyńskiej 
i Tragedii Smoleńskiej w dniu 11 kwietnia roku, które odbędą się przy budynku Starostwa 
Powiatowego w Krośnie. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 10.35 zamknął obrady XXXVIII Sesji Rady Powiatu 
Krośnieńskiego. 

Pr9łf:>Jef o\l\.'..ała: 
s~~~ 

PRZEWOD1'.'ICZ.'\~Y RADY 

1~ li • Jt· . I 
A1 1;;~ Krę:akAt~ 

5 


